



# Warren Consolidated Schools

*Creating Dynamic Futures through Student Achievement, High Expectations, and Strong Relationships*

1.888.4WCS.KIDS  
www.wcskids.net

## ADMINISTRATION BUILDING

31300 Anita  
Warren, MI 48093  
586.825.2400

### Board of Education

Susan G. Trombley, President  
I. Susan Kattula, Vice President  
Megan E. Papasian-Broadwell, Secretary  
Carl Weckerle, Treasurer  
Leah A. Berdy, Trustee  
Susan M. Jozwik, Trustee  
Brian White, Trustee

Robert D. Livernois, Ph.D.  
Superintendent

November 13, 2020

Dear WCS Community,

One teacher from Lean Elementary and one from Carter Middle School have tested positive for COVID-19. All students and staff affected have been notified, and all areas of the schools have been appropriately cleaned.

This past week, I had the opportunity to speak with a few parents who asked an important question of how athletics and extra-curricular activities can still operate at school but not in-person learning.

First, our decision to pause our return to in-person learning was due to the disruption caused when someone tests positive for COVID-19, requiring others to quarantine for 14 days. It was not due to the spread of the virus in our schools as there have been very few school related cases throughout the entire district.

However, when a student or staff member tests positive, it often requires other students and staff members to quarantine, which would make in-person learning difficult to manage if we did not have enough teachers, bus drivers, and other staff to operate school. With cases significantly increasing in our area, the potential for widespread disruption of school is highly probable, which also has been the case in other school districts around us.

Second, for athletics, marching band, and extra-curricular activities, when we make the decision to start or stop them due to a case of COVID-19 and quarantine students and staff, it is on a much smaller, simpler scale than an entire school. In fact, during fall sports, we quarantined several teams and coaches due to cases of COVID-19 that did not originate at school or from the team. Along with these activities being voluntary for students, they do not pose the same level of disruption if they had occurred in a school.

Most important, I want the community to know that we monitor our cases daily, often hourly, and I receive a daily briefing from our WCS Security and Crisis Management Team. Along with consultation from the Macomb County Health Department and the Michigan High School Athletic Association, our focus is on student and staff safety, which is why we have not had any major outbreaks in our schools.

I will continue to update you, as necessary. As always, please stay safe and be healthy.

Sincerely,

Robert D. Livernois, Ph.D.  
Superintendent

تشرين الثاني 13, 2020

عزيري WCS المجتمع ،

وقد تم اختبار معلم واحد من لين الابتدائية وآخر من مدرسة كارتر المتوسطة إيجابية لـ COVID-19. وقد تم إخطار جميع الطلاب والموظفين المتضررين، وتم تنظيف جميع المناطق في المدارس على النحو المناسب.

في الأسبوع الماضي، أتيت لي الفرصة للتحدث مع عدد قليل من الآباء والأمهات الذين طرحوا سؤالاً هاماً حول كيف يمكن لألعاب القوى والأنشطة اللاصفية أن تعمل في المدرسة ولكن ليس التعلم الشخصي.

أولاً، كان قرارنا بإيقاف عودتنا إلى التعلم الشخصي سبباً للاختلال الذي حدث عندما تكون اختبارات شخص ما إيجابية بالنسبة لـ COVID-19 ، مما يتطلب من الآخرين الحجر الصحي لمدة 14 يوماً. لم يكن بسبب انتشار الفيروس في مدارسنا حيث أن الحالات المتعلقة بالمدارس كانت قليلة جداً في جميع أنحاء المقاطعة.

ومع ذلك، عندما الطالب أو موظف الاختبارات إيجابية ، فإنه يتطلب في كثير من الأحيان الطلاب الآخرين والموظفين الحجر الصحي، الأمر الذي من شأنه أن يجعل من الصعب التعلم الشخصي لإدارة إذا لم يكن لدينا ما يكفي من المعلمين ، وسائقي الحافلات ، والموظفين الآخرين لتشغيل المدرسة. ومع تزايد الحالات بشكل كبير في منطقتنا، فإن احتمال حدوث اضطراب واسع النطاق في المدارس أمر محتمل للغاية، وهو ما كان عليه الحال أيضاً في المناطق المدرسية الأخرى من حولنا.

ثانياً، لألعاب القوى، الفرقة المسيرة، والأنشطة اللاصفية، عندما نقوم اتخاذ قرار لبدء أو وقفها بسبب حالة من طلاب الحجر الصحي وحجر صحي والموظفين، هو على نطاق أصغر بكثير، أبسط من مدرسة بأكملها. في الواقع، uring الخريف الرياضية، ونحن الحجر الصحي العديد من الفرق والمدربين بسبب حالة COVID-19 التي لم تنشأ في المدرسة أو من الفريق. وإلى جانب هذه الأنشطة الطوعية للطلاب، فإنها لا تشكل نفس المستوى من التعطيل إذا كانت قد حدثت في مدرسة.

والأهم من ذلك، أريد أن يعرف المجتمع المحلي أننا نراقب حالاتنا يومياً، وغالباً ما يتم ذلك كل ساعة، وأتلقى إحاطة يومية من فريق الأمن وإدارة الأزمات التابع لـ WCS. جنباً إلى جنب مع التشاور من وزارة الصحة في مقاطعة ماكومب ورابطة ميشيغان الرياضية الثانوية، ينصب تركيزنا على سلامة الطلاب والموظفين، وهذا هو السبب في أننا لم يكن لدينا أي تفشي كبير في مدارسنا.

وسأواصل تحديثكم، حسب الاقتضاء. كما هو الحال دائماً، يرجى البقاء آمنة وتكون صحية.

اخلاص

روبرت د. ليفرنوا، مشرف دكتوراه